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Protokół Nr 11/2021 

posiedzenia Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach 

odbytego w dniu 26 marca 2021 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: Dymitr Artysiewicz, Mirosław 

Markiewicz, Daria Maria Sienkiewicz oraz Przewodniczący Rady Aleksy Roszczenko, Burmistrz 

Kleszczel Aleksander Sielicki, Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk, Kierownik Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach, Kierownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w 

Kleszczelach Anna Szczygoł , główna księgowa Miejskiego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji w 

Kleszczelach Barbara Leonkiewicz-Laskowska oraz podinspektor Barbara Wiercińska. W 

posiedzeniu nie uczestniczyła Agnieszka Jowita Romaniuk. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

do protokołu. 

Posiedzenie odbyło się w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Kleszczelach. Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Dymitr Artysiewicz. 

Rozpoczęcie posiedzenia nastąpiło o godzinie 9
00

.  

Protokołowała Joanna Szymaniuk. 

 

Ad. 1. Przewodniczący Komisji Dymitr Artysiewicz otworzył posiedzenie komisji. 

Stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy trzech spośród czterech członków Komisji, a zatem 

obrady  są prawomocne.  

Przewodniczący Komisji wyłączył z porządku obrad punkt dotyczący: 

,,Zapoznanie z „Oceną zasobów pomocy społecznej Gminy Kleszczele za rok 2020”. 

Następnie przedstawił projekt porządku posiedzenia:  

1) Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku posiedzenia. 

2) Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach za  2020 r. 

3) Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Kleszczelach za 2020 r. i przedstawienie zamierzeń na 2021 r. 

4) Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach 

za 2020 r. oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 2021 r. 

5) Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej  za 2020 r. 

oraz potrzeby związane z realizacją zadań na 2021 r. 

6) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kleszczele za  rok 2020. 

7) Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele organizacjami 

pozarządowymi oraz  innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2020 r. 

8) Zaopiniowanie projektów uchwał. 

9) Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji w 2020 r.  

10) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

11) Sprawy różne. 

Porządek posiedzenia ze zmianami został przyjęty jednogłośnie. 

  

Ad. 2. Kierownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach Anna Szczygoł 

przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach za 2020 r. 

Radny  Komisji Dymitr Artysiewicz zapytał, czy spadek o 38 czytelników do roku 2019 r. 

jest spowodowany tym, że dzieci nie chodziły do szkoły? 
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Kierownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach Anna Szczygoł odpowiedziała, 

że tak, ale osoby dorosłe cały czas wypożyczają książki. 

Radny Komisji Dymitr Artysiewicz zapytał jakie są plany? 

Kierownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach Anna Szczygoł odpowiedziała, 

że zaplanować za bardzo teraz nie mozna, ponieważ teraz tylko w formie online można robić 

imprezy czytelnicze. 

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Kleszczelach za 2020 r. stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 3. Główna Księgowa Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach 

Barbara Leonkiewicz-Laskowska przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach za 2020 r. oraz zamierzenia na 2021 r.  

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. Sprawozdanie z działalności Miejskiego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach za 2020 r. oraz zamierzenia na 2021 r. stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 4. Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Kleszczelach za 2020 r. oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 2021 r. 

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kleszczelach za 2020 r. oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 

2021 r. stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 5. Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej  za 2020 r. oraz potrzeby związane z realizacją zadań na 2021 r. 

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny i pieczy zastępczej  za 2020 r. oraz potrzeby związane z realizacją zadań na 

2021 r.  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 6. Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kleszczele za  

rok 2020. 

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. 

 

Ad. 7. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła sprawozdanie z realizacji rocznego 

programu współpracy Gminy Kleszczele organizacjami pozarządowymi oraz  innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2020 r. 

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 

do protokołu. 

 

Ad. 8.  Podinspektor Barbara Wiercińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Kleszczele w 2021 r. wraz z uzasadnieniem. 
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Radny Mirosław Markiewicz zapytał, ile kosztuje czipowanie psów, bo to by rozwiązało 

problem bezdomnych psów, ponieważ, jak pies jest zaczipowany to wiadomo, kto jest jego 

właścicielem. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że nie jest obowiązkiem ustawowym 

czipowanie psów. Jeżeli ustawa będzie nakazać gminom czopowanie psów, to wtedy będziemy 

to realizować. Sąsiednie gminy też by musiały czipować psy, ponieważ z innych gmin psy 

są podrzucane. 

Radny Mirosław Markiewicz odpowiedział, że gdyby taka inicjatywa wyszła z gminy 

do starostwa, żeby zobligować wszystkie gminy. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że musiałaby zmienić się ustawa, która 

będzie nakazywać gminom czipowanie psów. 

Radny Mirosław Markiewicz odpowiedział, że to nigdy nie nastąpi, ponieważ wszędzie jest 

cięcie kosztów. 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, żeby to przyniosło efekt, to by też gminy 

sąsiadujące musiałyby czipować psy. 

Burmistrz Kłeszczeł Ałeksander Siełicki powiedział, że w gminach, które podjęły się 

czipowania psów, nie zmniejszyło to kosztów zagospodarowania bezdomnych psów, ponieważ one 

często są podrzucane z innych gmin. Gdybyśmy my wprowadzili obowiązek czipowania psów, 

to by nie rozwiązało problemu bezdomnych psów, bo i tak byśmy musieli odłowić bezdomnego 

psa. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, ile gmina przeznacza w tym roku na odłów 

bezpańskich psów? 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że na to zadanie przeznaczone jest 

13.530,00 zł. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zaproponowała, że może gmina mogła dofinansowywać 

sterylizację lub kastrację zwierząt. 

Burmistrz Kłeszczeł Ałeksander Siełicki odpowiedział, że bezdomne psy są przywożone 

z innych gmin do nas. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że warto rozważyć możliwość, aby część 

finansował kastrację lub sterylizację zwierzęcia właściciel a część gmina. Zapytała również, czy to, 

że kwota przeznaczona na opiekę nad zwierzętami bezdomnymi w tym roku znacząco wzrosła jest 

związane z dużą ilością odłowionych psów? 

Podinspektor Barbara Wiercińska odpowiedziała, że nie. Jest to związane z zapewnieniem 

miejsca psa w schronisku i jest to stała miesięczna opłata, a cena za odłów jest liczona oddzielnie. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Wałentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie niewyrażenia 

zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Kleszczele środków stanowiących fundusz sołecki 

wraz z uzasadnieniem. 

Burmistrz Kłeszczeł Ałeksander Siełicki dodał, że podczas wrześniowych zebrań wiejskich 

w 2020 r. mieszkańcy już nie zgłaszali wielu spraw, które by chcieli zrealizować ze środków 

finansowych z funduszu sołeckiego, dlatego warto na kilka lat zawiesić fundusz sołecki. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, jakie jest dofinansowanie do funduszu 

sołeckiego? 
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Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że my wydzielamy z budżetu gminy 

środki finansowe na fundusz sołecki i dopiero jak je wydatkujemy, otrzymujemy zwrot 

w wysokości poniżej 25%. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dodał, że za środki finansowe, które zbyłyby 

wyodrębniane z budżetu gminy na fundusz sołecki można by wyremontować świetlicę w Gruzce. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Gminnego Programu Profiłaktyki i Rozwiązywania Probłemów Ałkohołowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. wraz z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie zwolnienia 

z drugiej raty oraz przedłużenie terminu wniesienia trzeciej raty opłat za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż napojów ałkohołowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie 

gminy Kleszczele należnych w 2021 r. wraz z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych wraz z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w rozpatrzenia petycji 

dotyczącej szczepionka przeciw COVID-19 wraz z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji o opinię w sprawie przeprowadzenia referendum ludowego wraz z uzasadnieniem. 

Radny Dymitr Artysiewicz powiedział, że autorzy petycji zaprzeczają sami siebie, 

ponieważ nawołują do przeprowadzenia referendum na terenie gminy, które jest sprzeczna 

z tą konstytucją, która według nich jest źle powołana. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu. Komisja zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały przy dwóch głosach za pozytywną oraz jeden głos przeciw. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji o poparcie Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu 

Konstytucyjnego wraz z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu. Komisja zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały przy dwóch głosach za pozytywną oraz jeden głos się 

wstrzymał. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy wraz 

z uzasadnieniem. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dodał, że z powodu braku zainteresowania 

podmiotów gospodarczych terenami Kleszczel, warto wydzierżawić danemu podmiotowi 19 ha pod 

farmę fotowołtaiczna na okres 25 lat, ponieważ byłby to stały dochód do budżetu gminy z czynszu 

  



5 

dzierżawnego i z podatku od nieruchomości w sumie około 400 000 zł rocznie. Za te pieniądze 

można by było rozbudować Agronomówkę na budynek urzędu, ponieważ obecny budynek urzędu 

nie spełnia norm bezpieczeństwa. 

Burmistrz Kleszczeł poinformował, że jest płanowana budowa farmy fotowołtaicznej na 

80 ha. Wydałiśmy już decyzję środowiskową na budowę tej farmy jednak inwestor może natrafić na 

dużą przeszkodę, bowiem istniejąca sieć może nie przenieść tej energii elektrycznej 

wyprodukowanej przez farmę fotowołtaiczną. Jeśli farma fotowołtaiczna powstanie to dochód do 

budżetu gminy będzie tylko z podatku od nieruchomości, ponieważ właścicielem gruntów jest 

podmiot prywatny. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, ile czasu może zająć budowa farmy 

fotowołtaicznej na 19 ha? 

Burmistrz Kleszczeł Aleksander Sielicki odpowiedział, że cała procedura administracyjna 

przygotowania takiej inwestycji to minimum 2 łata. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego wraz z uzasadnieniem. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, kiedy będzie realizacja tej inwestycji? 

Radny Dymitr Artysiewicz odpowiedział, że raczej w przyszłym roku 

Burmistrz Kleszczeł Aleksander Sielicki odpowiedział, że jeśli uda nam się przekonać 

zarząd powiatu hajnowskiego, to raczej tak. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, kiedy będzie realizacja tej inwestycji? 

Radna Daria Maria Sienkiewicz odpowiedziała, że na razie jest etap dokumentacji. 

Radny Dymitr Artysiewicz zapytał, czy to nie jest jednoznaczne, że jeśli zrobi się 

dokumentację tej inwestycji, to będzie jej realizacja? 

Burmistrz Kleszczeł Aleksander Sielicki odpowiedział, że nie, że będzie trzeba wałczyć 

o to, aby była realizacja. Dodał, że szkoda, że ustawodawca nie umożliwia przejmowania drogi 

powiatowej w celu modernizacji na rzecz gminy. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Kleszczele na łata 2020-2032 

wraz z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Opinia Komisji w sprawie projektów uchwał przedstawionych w punkcie 8 stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 9. Komisja opracowała sprawozdanie z pracy Komisji Społecznej w 2020 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 protokołu i zostanie przedłożone na najbliższej sesji Rady 

Miejskiej. 

 

Ad. 10. Przewodniczący Komisji wniósł o przyjęcie protokołu z posiedzenia odbytego 

w dniu 28 grudnia 2020 r. bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie Miejskim 

w Kleszczelach oraz obecnie znajduje się na sali posiedzenia. 
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Do treści protokołu członkowie Komisji uwag nie wnieśli. Protokół Nr 10/2020 posiedzenia 

Komisji Społecznej przyjęto jednogłośnie bez uwag. 

 

Ad. 11. Radny Dymitr Artysiewicz zapytał, czy urządzenia na plac zabaw w Dobrowodzie 

będą? 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że planujemy to w tym roku. 

Radny Dymitr Artysiwicz zapytał o przetarg na żwirownie w Dobrowodzie? 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że ogłoszony jest przetarg na 

sprzedaż tej nieruchomości i w połowie kwietnia ma być przetarg. j 

Radny Dymitr Artysiewicz zapytał, na jakim etapie są prace nad projektem 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kleszczele. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że są dwa dokumenty, które k^żdy 

samorząd powinien posiadać i jednym z nich jest studium uwarunkowań i my na obecną chwilę 

wszczęliśmy postępowanie administracyjne, aby studium opracować. Na bazie studium można 

opracować miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Cały proces administracyjny 

dotyczący studium trwa około 2 lata i jesteśmy obecnie na etapie zbierania wniosków z różnych 

instytucji, które są potrzebne do sporządzenia studium. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz poprosiła w imieniu mieszkanki Repczyc o postawienie 

tablicy informacyjnej z nakierunkowaniem na jej posesję, ponieważ służby medyczne mają problem 

z dojazdem. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy można postawić wiatę przystankową przy 

POM-ie? 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zapytał, czy dzieci nie mogą czekać na schodach 

byłego budynku administracyjnego POM-u? 

Daria Maria Sienkiewicz odpowiedziała, że tam należy najpierw uprzątnąć teren, aby dzieci 

mogły tam czekać. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zaproponował, aby rodzice tych dzieci, które 

czekają, posprzątali teren wokół budynku. 

Daria Maria Sienkiewicz odpowiedziała, że można im zaproponować. Zapytała również, 

czy my jako gmina możemy coś zrobić np. wydać negatywną opinię w sprawie powstania kurników 

w Czeremsze? 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że kurniki mają powstać na terenie 

gminy Czeremcha, a nie na terenie gminy Kleszczele, dlatego wydanie opinii w tej sprawie jest 

poza naszą jurysdykeją. 

 

Wobec wyczerpania porządku o godzinie 11.40 posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Joanna Szymaniuk  

 

     

 Przewodniczący 

Komisji Społecznej 

 

mgr Dymitr Artysiewicz 


